

REFERAT Handicaprådet 2026-29 d. 23-02-2026

Mødedato Mandag d. 23. februar 2026 kl. 12:00

Mødested Sted: Se mødeindkaldelse

Indholdsfortegnelse

Referat Handicaprådets møde den 23. februar 2026..... 3

Punkt 1: Referat Handicaprådets møde den 23. februar 2026

27.69.48-P35-1-26

Sagsfremstilling

Deltagere:

Susanne Tarp (formand), Ellen Askholm, Rosa Agersnap Bone (suppleant for Bianca Vitting) Niels Grubbe, Michella Lescher (gik kl. ca. 13), Stefan Lithen Frost Rasmussen, Sven Heinemeier Rasmussen og Mansoor Siddiqi.

Afbud:

Bianca Vitting, Line Lerchebo*, Kristina Mikkelsen*, Flemming Nielsen*, Ane Rolsted* (* = suppleant kunne ikke deltage)

Referent:

Sanne Ezi, Fælles Stabe, Jura

1. Godkendelse af dagsorden

Godkendt.

2. Gennemgang af handicapparkeringspladser på Frederiksberg

Kontorchef Susanne Viuf orienterede om de offentlige handicapparkeringspladser på Frederiksberg og redegjorde for praksis på området. Notet blev omdelt på mødet, men sendes også elektronisk til medlemmerne.

Undervejs blev der stillet spørgsmål, som Susanne Viuf besvarede.

3. Godkendelse af referat fra mødet den 19. januar 2026

Referatet blev godkendt.

4. Kort intro til Børne- og Ungeområdet og Social-, Sundheds- og Arbejdsmarkedsområdet – udsat på mødet den 19. januar 2026

Da der var afbud fra Kristina Mikkelsen og Flemming Nielsen blev punktet udsat til næste møde den 23. marts 2026.

5. Meddelelser fra formanden

Formanden meddelte, at hun i dag har deltaget i et Zoom-møde med Danske Handicaporganisationer (DH) om, hvad vi som råd kan gøre i forbindelse med det kommende folketingsvalg.

Formanden meddelte, at DH Frederiksberg den 22. februar 2026 afholdt et introduktionsmøde for medlemmerne om arbejdet i DH-regi og om arbejdet i Handicaprådet. DH Frederiksberg havde inviteret en repræsentant fra Danske Handicaporganisationer (hovedorganisationen) til at fortælle om ovenstående.

Formanden meddelte, at der er kommet et forslag om, at Handicaprådet besøger Handicaporganisationernes Hus. Hun foreslog, at der arbejdes på, at et af Handicaprådets møder efter sommerferien kan afholdes dér.

6. Meddelelser fra øvrige medlemmer

Sven Heinemeier Rasmussen oplyste, at der i længere tid er arbejdet på en fritidspjece som hjælp til de borgere, der står til at få eller har fået en førtidspensionering/pensionering, så de kan finde et fritidstilbud, som kan berige deres nye liv. Pjecen kan naturligvis også anvendes af andre. Pjecen skal fungere som et værktøj, der kan støtte ved udredningen af voksne, så man sikrer, at man kommer hele vejen rundt om mennesket, og at der samtidig lægges vægt på sportsaktiviteter i fritiden.

Pjecen er nu sendt i trykken og vil være færdig, så den kan fremlægges på Handicaprådets borgermøde den 3. marts 2026.

Social frivillighedskonsulent Line Seier Madsen har lovet at stå for uddelingen af pjecen i kommunalt regi. Sven Heinemeier Rasmussen står for uddelingen på Psykiatrisk Center Frederiksberg, og Handicaprådets brugerrepræsentanter står for uddelingen til deres respektive baglande.

Mansoor Siddiqi oplyste, at opsætningen af pjecen koster ca. 5.000 kr., og at trykning af 1.000 eksemplarer ligeledes koster ca. 5.000 kr. Handicaprådet dækker disse udgifter, og det blev aftalt, at Sven Heinemeier Rasmussen skriver til socialchef Flemming Nielsen for at høre, om hans afdeling vil dække udgifterne til et eventuelt genoptryk af yderligere 1.000 pjecer.

7. Valg af medlemmer til nedenstående – udsat på mødet den 19. januar 2026

Frivillighedsforum - medlem (formanden er født medlem) og suppleant

Beslutning

Da dette forum er nedlagt, og da der arbejdes på at etablere et midlertidigt rådgivende råd for Frederiksberg Kommunes samarbejde med civilsamfundet som erstatning for Frivillighedsforum, blev det besluttet, at der ikke vælges en suppleant.

Kontaktgruppen for Frederiksberg Have og Søndermarken

Beslutning

Da der i en længere periode ikke har været indkaldt til møder i denne kontaktgruppe, blev det besluttet ikke at vælge et nyt medlem.

Tilgængelighedsgruppen (Handicaprådets egen gruppe)

Beslutning

Det blev besluttet ikke at nedsætte en fast gruppe, men at medlemmerne i stedet kan tilmelde sig løbende, når rådet modtager høringer eller lignende inden for emnet.

Kultur- og Idrætsgruppen (Handicaprådets egen gruppe)

Beslutning

Det blev besluttet ikke at nedsætte en fast gruppe, men at medlemmerne i stedet kan tilmelde sig løbende, når rådet modtager høringer eller lignende inden for emnet.

8. Eventuel forslag til andre grupper, som Handicaprådet med fordel kan nedsætte? – udsat på mødet den 19. januar 2026

Beslutning

Der nedsættes ingen faste grupper.

9. Eventuel tilbagemelding vedrørende brugerrepræsentanternes uddybende spørgsmål til tilgængelighedsplan 2025

Stefan Lithén Frost Rasmussen orienterede om de svar, han havde modtaget vedrørende brugerrepræsentanternes spørgsmål til Tilgængelighedsplan 2025. Svarene er desuden sendt elektronisk til brugerrepræsentanterne.

10. Status på borgermødet den 3. marts 2026

Niels Grubbe og sekretæren gav en status på borgermødet, herunder at der er indmeldt en repræsentant fra hvert parti i Kommunalbestyrelsen, dog er der afbud fra Liberal Alliance.

11. Eventuelt idéer til emner der ønskes drøftet på et møde i Handicaprådet, herunder hvem der står for intro til drøftelsen

Brugerrepræsentanterne vil på et senere tidspunkt drøfte sagsbehandlingen ved visitation til hjælpemidler og støtte. De har allerede drøftet emnet i DH Frederiksberg-regi, og de vil fremlægge emner og spørgsmål til forvaltningen på et senere tidspunkt.

12. Sager på vej

Ingen.

13. Inddragelse af Handicaprådet i arbejdet med kommunens kommende affaldsplan

Teamleder Sara Rosendal og genbrugskonsulent samt antropolog Vibeke Dahlgaard gennemgik en PowerPoint-præsentation om, hvordan affaldssorteringen fungerer i dag, og hvilke tiltag der arbejdes med i forbindelse med den nye affaldsplan. PowerPoint er efterfølgende sendt til alle medlemmer.

14. Eventuelt

Niels Grubbe udtrykte et ønske om, at tilgængelighed altid tænkes ind helt fra starten i planer, projekter og lignende, samt at det altid anføres i planen eller projektet, at det er tænkt ind, hvilke problemer der er, og hvordan de løses.. Selv hvis det blot er en bemærkning om, at tilgængelighed skal indarbejdes på et senere tidspunkt, vil det sikre, at der løbende er opmærksomhed på området, og at det tydeligt fremgår, at tilgængelighed er tænkt ind.

Mødet sluttede kl. 14:13

Næste møde er den 23. marts 2026